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Komisji Ustawodawczej (nr 1)
17 listopada 2015 r.
Komisja Ustawodawcza, obradująca pod przewodnictwem wicemarszałka Sejmu 
Stanisława Tyszki oraz posła Marka Asta (PiS), przewodniczącego Komisji, zre-
alizowała następujący porządek dzienny: 

– wybór prezydium Komisji. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Jacek Krawczyk – wicedyrektor Biura 
Analiz Sejmowych, Marcin Wójcik oraz Magdalena Żychlińska – z sekretariatu Komisji w Biurze 
Analiz Sejmowych. 

Wicemarszałek Sejmu Stanisław Tyszka: 
Witam państwa serdecznie. Otwieram, zwołane przez marszałka Sejmu, na podstawie 
art. 20 ust. 2 regulaminu Sejmu, pierwsze posiedzenie Komisji Ustawodawczej. Porządek 
dzisiejszego posiedzenia przewiduje wybór prezydium Komisji – przewodniczącego oraz 
zastępców przewodniczącego. 
Zgodnie z art. 163a regulaminu Sejmu, uchwały komisji zapadają większością głosów 

w obecności co najmniej jednej trzeciej liczby członków komisji. Na podstawie listy obec-
ności członków Komisji stwierdzam kworum. Przypominam także, że komisja, na pod-
stawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu, powołuje i odwołuje członków prezydium w gło-
sowaniu jawnym, większością głosów. Głosowanie jawne odbywa się przez podniesienie 
ręki i obliczenie głosów przez sekretarzy komisji. Głosowanie przeprowadzimy według 
zasady: kto jest za, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu. Wybór zostanie doko-
nany, jeżeli kandydat na daną funkcję uzyskał zwykłą większość głosów, to znaczy, więcej 
głosów za niż przeciwnych. Głosy wstrzymujące się nie są brane pod uwagę. 
Przystępując do wyboru przewodniczącego Komisji, zwracam uwagę, że w przypadku 

zgłoszenia większej  liczby kandydatów uzyskanie przez pierwszego w kolejności kan-
dydata zwykłej większości głosów spowoduje jego wybór na przewodniczącego Komisji. 
Głosowanie na pozostałe kandydatury stanie się bezprzedmiotowe. 
Czy powyższe zasady głosowania i wynikające z nich konsekwencje są dla wszystkich 

posłów jasne? Nikt z posłów wątpliwości nie zgłasza. 
Prosiłbym o przedstawianie się przy zgłaszaniu kandydatur ze względu na to, że jest 

sporo nowych posłów. Zresztą, ja też jestem nowy. Proszę bardzo. 

Poseł Wojciech Szarama (PiS): 
Dzień dobry. Panie marszałku, chciałbym zgłosić na przewodniczącego Komisji kandy-
daturę pana posła Marka Asta. Pan poseł Marek Ast jest prawnikiem – radcą prawnym, 
posłem kilku kadencji, który wielokrotnie stawał przed Trybunałem Konstytucyjnym, 
reprezentując wnioskodawców w bardzo trudnych sprawach. Do tej pory pracował rów-
nież w Komisji Sprawiedliwości, a więc ma potrzebną wiedzę praktyczną i teoretyczną 
do kierowania Komisją, która zajmuje się głównie problemami prawnymi, wynikają-
cymi ze spraw zawisłych w Trybunale Konstytucyjnym i z tych trudnych spraw, którymi 
Komisja Ustawodawcza musi się zajmować. To tyle. 

Wicemarszałek Sejmu Stanisław Tyszka: 
Dziękuję bardzo. Czy są inne kandydatury? Czy pan poseł Marek Ast wyraża zgodę 
na kandydowanie? 

Poseł Marek Ast (PiS): 
Chciałbym podziękować panu przewodniczącemu za tę rekomendację i oczywiście wyra-
żam zgodę. 
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Wicemarszałek Sejmu Stanisław Tyszka: 
Dziękuję.  Zgłoszona  została  tylko  jedna  kandydatura  na funkcję  przewodniczącego 
Komisji. Przystępujemy do głosowania. 
Kto jest za wyborem na funkcję przewodniczącego Komisji Ustawodawczej pana posła 

Marka Asta? 
Stwierdzam, że przewodniczącym Komisji  został wybrany  jednogłośnie pan poseł 

Marek Ast. Serdecznie gratuluję wyboru i zapraszam. 

Poseł Wojciech Szarama (PiS): 
Panie przewodniczący, jeśli panowie pozwolą... Proszę państwa, chciałbym państwu ser-
decznie podziękować za współpracę, bo to były dwie pełne kadencje. Nasza Komisja, jak 
wynikało z informacji niezależnych obserwatorów, cieszyła się bardzo dobrą opinią komi-
sji pracującej merytorycznie, w której spory polityczne nie odgrywały roli pierwszorzęd-
nej i nawet, kiedy były, to były prowadzone w sposób parlamentarny. Zatem jeszcze raz 
bardzo państwu dziękuję. Panu przewodniczącemu bardzo dziękuję. Członkiem Komisji 
pozostaję nadal i tym z państwa, którzy będą zainteresowani pracą w Komisji, wystę-
powaniem w Trybunale Konstytucyjnym, obiecuję, że będę służyć pomocą. Jeszcze raz 
gratuluję tego wyboru, Marku. 

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS): 
Dziękuję. Ja oczywiście bardzo serdecznie chciałbym państwu podziękować za zaufanie, 
za ten wybór – także panu przewodniczącemu – i zapewnić państwa, że będę starał się 
równać do klasy pana przewodniczącego Wojciecha Szaramy i prowadzenia przez niego 
Komisji w sposób merytoryczny i sprawny. Myślę, że dzięki państwa wsparciu ta Komisja 
przez najbliższą kadencję tak będzie prowadzona. Jeszcze raz bardzo dziękuję za zaufa-
nie. Dziękuję. 
Proszę państwa, wobec powyższego przechodzimy do wyboru wiceprzewodniczących 

Komisji. Zgodnie z międzyklubowymi uzgodnieniami, prezydium Komisji,  jako że jest 
to komisja  średnia,  będzie  czteroosobowe.  A zatem,  według  parytetu,  dwóch  wice-
przewodniczących będzie zgłoszonych przez Klub Parlamentarny Prawo i Sprawiedli-
wość, a jeden wiceprzewodniczący przez Klub Parlamentarny Platforma Obywatelska. 
W związku z tym, że na piśmie wpłynęło do mnie zgłoszenie pana Krzysztofa Brejzy, 
podpisane przez Sławomira Neumanna, nie wiem,  czy ktoś  z państwa będzie  chciał 
przedstawić... Proszę bardzo. 

Poseł Agnieszka Hanajczyk (PO): 
Panie marszałku, panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chcę bardzo gorąco rekomen-
dować kolegę posła Krzysztofa Brejzę. Jest to absolwent Uniwersytetu Warszawskiego, 
Wydziału Prawa. To również doktor nauk prawnych, członek Krajowej Rady Prokurato-
rów, ale przede wszystkim to osoba nie tylko bardzo dobrze przygotowana merytorycz-
nie do tej pracy, ale również człowiek o wyjątkowo wysokiej kulturze osobistej. Bardzo 
serdecznie rekomenduję kolegę Krzysztofa Brejzę. 

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS): 
Czy pan poseł Krzysztof Brejza wyraża zgodę na kandydowanie? 

Poseł Krzysztof Brejza (PO): 
Tak, wyrażam. 

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS): 
Jeżeli państwo pozwolą, w imieniu Klubu Parlamentarnego Prawo i Sprawiedliwość, 
zgłoszę dwie kandydatury do prezydium. Panią poseł Barbarę Bartuś, posła kolejnej, już 
trzeciej kadencji, pracującą w Komisji Ustawodawczej, a więc z doświadczeniem, znającą 
procedurę funkcjonowania Komisji, stającą również przed Trybunałem Konstytucyjnym. 
Wobec powyższego gwarantuje ona należyte wykonywanie obowiązków członka prezy-
dium. Zgłaszam ponadto kandydaturę pana Stanisława Pięty, również posła poprzed-
niej kadencji, członka Komisji Ustawodawczej znakomicie orientującego się w sprawach 
legislacji i związanych z funkcjonowaniem Komisji Ustawodawczej. Wobec powyższego 
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te dwie kandydatury z dużą przyjemnością państwu rekomenduję. Oczywiście, pytam 
państwa, czy wyrażają zgodę na kandydowanie. 

Poseł Barbara Bartuś (PiS): 
Tak, wyrażam zgodę. 

Poseł Stanisław Pięta (PiS): 
Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. Wyrażam zgodę. 

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS): 
Czy są inne kandydatury? Jeżeli nie ma, to zapytam, czy te trzy kandydatury możemy 
przegłosować łącznie. Tak, możemy... Zaszedł pewien spór. Mam informację, że zgodnie 
z uzgodnieniami międzyklubowymi prezydium Komisji ma liczyć  czterech  członków, 
natomiast, jeżeli ta informacja jest ścisła, to możemy dobrać kolejnego członka prezy-
dium, gdyby była taka sytuacja... To można zmienić. Ja mam informację, że prezydium 
ma się składać z czterech członków – przewodniczącego i trzech wiceprzewodniczących. 
Proszę państwa, wobec powyższego, proponuję przegłosować łącznie te trzy kandyda-

tury. Kto z państwa jest za wyborem pana Krzysztofa Brejzy, pani Barbary Bartuś i pana 
Stanisława Pięty na wiceprzewodniczących Komisji Ustawodawczej? Kto jest przeciw? 
Nie widzę zgłoszeń. Kto się wstrzymał? Nie widzę zgłoszeń. 
Stwierdzam zatem, że pan Krzysztof Brejza, pani Barbara Bartuś i pan Stanisław 

Pięta zostali wybrani do składu prezydium Komisji Ustawodawczej. Bardzo serdecznie 
państwu gratuluję i życzę dobrej i owocnej współpracy. 
Na tym posiedzenie Komisji zamykam.


